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            Regio met potentie

Een eerste magazine voor de Kop van de Veluwe. Hier ben ik blij mee. Want we willen graag 
laten zien wat we doen. Eind december 2020 haalde ik handtekeningen op bij diverse partners 
die bereid zijn mee te werken aan de uitvoering van de investeringsagenda. In dit magazine to-
nen we de eerste resultaten. En dat zullen we blijven doen. Mijn verwachting is dat u hierdoor 
inspiratie opdoet om uw bijdrage te leveren aan de ontwikkeling van ons mooie gebied. Of u nu 
bestuurder, ondernemer, onderwijsbestuurder, raadslid of ambtenaar bent. Uw inzet is nodig; 
want samenwerking is de sleutel naar succes. 

Besef dat we onderdeel zijn van een regio met potentie. Dat beweer ik niet alleen, dat blijkt ook uit 
onderzoek. In De Stentor van 14 februari stelt onderzoeker Otto Raspe van de Rabobank dat enkele 
regio’s buiten de Randstad belangrijke motoren zijn in onze economie, met Regio Zwolle voorop. 
Deze analyse inspireert mij te werken aan samenwerking in de Kop van de Veluwe. Hierdoor zullen 
de investeringen ook landen in ons gebied. Daar ben ik van overtuigd, al weet ik natuurlijk niet waar 
en wanneer. Maar ik weet van andere regio’s dat bewoners, bedrijven en bezoekers het gebied 
gaan kiezen als ze ontdekken dat er een goed  klimaat is om te wonen, te werken en te recreëren. 

Ik realiseer me dat we hiervoor een lange adem moeten hebben. Samenwerken in Regio Zwolle 
vergt van ons bijdragen aan de gemeenschappelijk opgaves: versterking van economie, arbeids-
markt, bereikbaarheid, woningbouw en bedrijventerreinen.

Ik hoop dat u meedoet. In High Five voorbeelden van mensen die aan de slag zijn gegaan. Laat u 
door hen inspireren.

Jan Nathan Rozendaal
Voorzitter kopgroep Kop van de Veluwe
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Arnoud Leerling, 
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‘Verwachtingsvol 
kijk ik uit naar de 
bijdragen vanuit de 
Kop van de Veluwe’

 Met elkaar werken aan 
een gezamenlijke ambitie!

Regio Zwolle timmert flink aan de weg. Een snelle scan op internet leert ons dat dit gezegde stamt 
uit de tijd van de Romeinen. Het letterlijk bouwen van houten wegen. Hoe anders is dat nu? En 
tegelijkertijd: de huidige betekenis van deze uitspraak sluit naadloos aan bij onze regio. We werken 
hard om de vierde economische topregio te worden in 2030. Op die manier completeren we de 
economische hoofdstructuur van Nederland. 

We hebben met elkaar een mooie ambitie te klaren met als doel het realiseren van een innova-
tieve, circulaire, sociaal sterke en inclusieve klimaatbestendige groeiregio. Dit pakken we samen 
op via de vijf regionale opgaven: economie, menselijk kapitaal, bereikbaarheid, leefomgeving en 
energie. Ook voor de Kop van de Veluwe is dit de basis om vraagstukken op te pakken en daarmee 
de hele regio te versterken. Ik ben verheugd dat onze vijf Gelderse regiogemeenten het op deze 
manier organiseren. Hierbij kijken zij ook naar het verder uitbouwen van de samenwerking met 
ondernemers, onderwijs en maatschappelijke organisaties. 

Verwachtingsvol kijk ik uit naar de bijdragen vanuit de Kop van de Veluwe. Om onze gezamenlijk 
ambitie te behalen en om nieuwe kansen te verzilveren. Zo onderzoeken we samen met het 
Rijk in de Verstedelijkingsstrategie Regio Zwolle hoe we ons de komende jaren verder kunnen 
ontwikkelen. Uitgangspunt daarbij is dat we kwaliteit van wonen en werken behouden en verder 
versterken. En daar hebben we stad en ommeland - dus alle regiogemeenten - hard bij nodig.

Een high five op anderhalve meter en uiteraard wens ik u allen veel succes! 

Peter Snijders
Voorzitter Regio Zwolle 
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In augustus 2019 gaf Gedeputeerde Staten van Gelderland de opdracht om 
een toekomstverkenning te maken voor het noordelijke deel van de Veluwe. 
Het team verkenners beschreef in zijn rapportage de ontwikkelingen en 
toekomstige taken zoals die zijn opgenomen in regionale en provinciale 
plannen.  Bovendien gaven zij een overzicht van trends, tendensen, kansen 
en bedreigingen voor de regio. Gedeputeerde Staten heeft het advies om 
actief te deel te nemen in Regio Zwolle overgenomen. Samen met de vijf 
gemeenten die de Kop van de Veluwe vormen, geeft de provincie vorm aan 
de samenwerking  en de versterking van Regio Zwolle. Dat alles onder de 
noemer van grensontkennend samenwerken. 

Grensontkennend  
samenwerken in  
Regio Zwolle

SAMENWERKEN 

Gelderlands gedeputeerde Jan Markink 
heeft onder andere algemeen bestuur, 
financiën en sport in zijn portefeuille 
en is daarnaast gebiedsgedeputeerde 
voor Regio Zwolle. ‘Het is duidelijk dat 
de gemeenten in de Kop van de Veluwe 
gericht zijn op Zwolle. Bijvoorbeeld als 
het gaat om werkgelegenheid en onder-
wijs. Wij vinden dat een ooit ontstane 
provinciegrens geen belemmering mag 
vormen voor samenwerking. Wij zetten 
het belang van inwoners en bedrijven en 
de opgaven en ambities van gemeenten 
die daaruit voortvloeien centraal. Dat is 
namelijk één van de belangrijkste princi-
pes van de provincie Gelderland.’

Toch bestaat bij sommige partijen soms 
het gevoel dat de Kop van de Veluwe 
vanuit het provinciehuis niet alle aan-
dacht krijgt die het verdient. Jan Mar-
kink: ‘Wij zijn nu anderhalf jaar on-
derweg. We maken de samenwerking 
mogelijk door mensen en middelen 
beschikbaar te stellen. Hiermee reali-
seren we een goede aansluiting bij Regio 
Zwolle. De investeringsagenda van de 
Kop van de Veluwe die eind 2020 is aan-
geboden, is daarbij een belangrijke stap. 
Zo kunnen de beleidsdoelstellingen goed 
op elkaar worden afgestemd.’

Meisje Meijer werkt bij de provincie Gel-
derland en is als adviseur gebiedsagen-
da Regio Zwolle nauw betrokken bij alle 
ontwikkelingen. Zij vult aan: ‘Bestuurlijk 
wordt de samenwerking vanuit de Kop 
van de Veluwe als onderdeel van Regio 
Zwolle van harte ondersteund. Op amb-
telijk gebied zijn we nu processen aan 
het stroomlijnen, zodat wij op alle vlak-
ken de gewenste ondersteuning kunnen 
geven. De kunst daarbij is dat we ook 
zoeken naar de grootste gemeenschap-
pelijke delers. Die zitten besloten in de 
vijf thema’s: economie, leefbaarheid, 
energie, bereikbaarheid en menselijk 
kapitaal. Dat vraagt even tijd, maar het 
komt zeker goed.’ 

Diversiteit is kracht van de  
Kop van de Veluwe
Als het gaat om het karakter van de Kop 
van de Veluwe benoemt Jan Markink de 
diversiteit als een heel sterk punt: ‘De 
verscheidenheid van het bedrijfsleven, 
met een sterke vertegenwoordiging van 
het mkb, maakt de regio minder gevoelig 
voor economische tegenslag. Ook niet 
onbelangrijk: het zeer hoge arbeidsethos 
van de mensen op de Veluwe, de on-
dernemersgeest, het denken in kansen. 
Daarbij komt dan nog de hoge natuur-

lijke waarde van het gebied, omringd 
door de Randmeren, de IJssel en het 
Veluwemassief. Dat gevoegd bij de ster-
ke punten van Regio Zwolle, maakt de 
regio in haar geheel kansrijk. Overigens, 
Oost-Nederland is de laatste jaren in zijn 
algemeen economisch gezien gegroeid 
en daarmee vanuit nationaal oogpunt 
belangrijker geworden.’

Meisje Meijer: ‘Met onze samenwerking 
in Regio Zwolle, waarin gemeenten uit 
vier provincies samenwerken, zijn we 
ook een voorbeeld voor andere provin-
cies. Daar, maar ook in Den Haag, ziet 
men dat het loont om met provincies 
en gemeenten samen op te trekken om 
vraagstukken aan te pakken.’ ‘Ja,’ gaat 
Jan Markink verder, ‘maar waar we wel 
voor op moeten passen is dat er binnen 
Regio Zwolle fractievorming ontstaat. 
De thema’s voor Regio Zwolle zijn ook 
de thema’s voor de Kop van de Veluwe. 
De lichte samenwerkingsvorm van Regio 
Zwolle heeft afgelopen jaren zijn succes   
bewezen, dat moeten we samen koes-
teren.’

‘Het succes van  

Regio Zwolle  

moeten 

we koesteren’
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INVESTERINGSAGENDA

De gemeenten Hattem, Heerde, Oldebroek, Elburg en Nunspeet zijn actief lid 
(en onderdeel) van Regio Zwolle. Om onze slagkracht te vergroten, hebben 
we samen met de provincie Gelderland de investeringsagenda Kop van de 
Veluwe opgesteld. Hierin beschrijven we programma’s die uiting geven aan de 
samenwerking en aansluiten bij de agenda van Regio Zwolle. Daarbij werken 
de gemeenten nauw samen met ondernemers, onderwijsinstellingen en de 
andere gemeenten binnen Regio Zwolle. De Kop van de Veluwe is geen subregio 
binnen Regio Zwolle, maar een waardevolle partner. We vertegenwoordigen 
een bijzonder gebied met diverse waardes en kwaliteiten. Die zetten we in om 
de aantrekkingskracht van Regio Zwolle te versterken. 

Investeringsagenda 
Kop van de Veluwe

In de investeringsagenda van Regio Zwolle staat econo-
mie centraal. Aan diverse tafels werken overheid, onder-
nemers, onderwijs en onderzoeksinstellingen samen om 
te zorgen voor een optimale infrastructuur voor groei. 
De Kop van de Veluwe draagt graag positief bij aan de 
diversiteit van Regio Zwolle. Stad en platteland hebben 
immers een continue wisselwerking (wonen, werken en 
recreëren) en hebben elkaar nodig om goed te kunnen 
te functioneren als daily urban system. 

Leefomgeving 
Belangrijkste doel van de tafel Leefomgeving is de aan-
trekkelijkheid van de regio om te werken en wonen te 
bevorderen. Aan deze tafel worden de ontwikkelingen 
gevolgd rondom de Omgevingsagenda Oost en de af-
spraken die naar aanleiding daarvan gemaakt worden 
in het Bestuurlijk Overleg Meerjarenprogramma Infra-
structuur, Ruimte en Transport (BO MIRT). Uitvloeisel 
van dit bestuurlijke overleg is de zogenoemde Verstede-
lijkingsstrategie Regio Zwolle. Hierin worden afspraken 
gemaakt over de bijdrage die de regio kan leveren aan de 
grote woningbouwopgave in Nederland. De komende tijd 
worden scenario’s uitgewerkt voor woningbouw. De ge-
meenten in de Kop van de Veluwe denken hierover mee  
en onderzoeken in welke mate wij bij kunnen dragen aan 
de verstedelijkingsopgave van Regio Zwolle. Bovendien 
onderzoeken wij hoe het gebied klimaatbestendig kan 
worden ontwikkeld. Daarbij houden we rekening met de 
functies landbouw, natuur, waterbeheersing, recreatie, 
wonen, werken en mobiliteit.

Lees de volledige 
investeringsagenda 
Kop van de Veluwe op:
www.regiozwolle.info/kopvandeveluwe
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Economie
We nodigen ondernemers uit om een gezamenlijke agen-
da te ontwikkelen. Doel is ondernemers in het gebied te 
faciliteren. We kunnen ondernemers veel bieden, dankzij 
organisaties als Kennispoort Regio Zwolle, OostNL en 
RCT Gelderland. Zij zetten mensen en middelen in om 
ondernemers te helpen bij het krijgen van financiering, 
het vinden van een geschikte locatie, ontwikkelen van 
netwerken en het vinden van geschikt personeel. 
Samen met onderwijsinstellingen werken we aan het 
vergroten van de innovatiekracht van bedrijven. Hbo-stu-
denten helpen bedrijven nieuwe methodes en technieken 
te ontwikkelen en toe te passen. Wisselwerking tussen 
bedrijven en onderwijs draagt bij aan een gezond onder-
nemersklimaat dat andere ondernemers uitnodigt zich 
in ons gebied te vestigen. 
Hiervoor blijven we investeren in werklocaties. Bestaande 
werklocaties worden toekomstbestendig gemaakt. Tege-
lijk zoeken we ruimte voor nieuwe bedrijventerreinen; 
we willen bestaande bedrijven blijven bedienen als ze 
willen uitbreiden. Nieuwe bedrijven zijn nodig om de 
economische ontwikkeling van het gebied te versterken 
en de groei van het aantal inwoners en werkgelegenheid 
in balans te houden

Bereikbaarheid
In de Kop van de Veluwe investeren we fors in bereik-
baarheid. We doen dat in grote, langlopende projecten, 
zoals de A28 en het spoor. We zetten ons ook in voor 
verbetering en aanleg van fietspaden. Samen met an-
dere gemeenten langs de A28 voeren we een lobby voor 
verbetering van de doorstroming op deze verkeersader. 
We zetten ook in op het beter benutten van de spoor-
capaciteit. Hiervoor investeren we in station ’t Harde, 
dat vanwege haar ligging goed kan functioneren als 
overstaplocatie voor automobilisten die bestemming 
Zwolle hebben. 
Met extra treinen tussen Nunspeet en Zwolle investeren 
we in een OV-systeem dat past bij de ontwikkeling van 
Regio Zwolle. Gelet op de groei van het aantal inwoners, 
investeren de gemeenten in de Kop van de Veluwe nu al 
in verbetering van de bereikbaarheid per OV, waarmee 
mensen makkelijk en snel kunnen pendelen tussen de 
stad en omliggende gemeenten. 

Nieuwe woonlocaties worden zo dicht mogelijk bij 
OV-punten ontwikkeld, zodat groei van de bevolking 
niet per se hoeft te leiden tot een grotere verkeersdrukte. 

Menselijk kapitaal
Ons doel is het tegengaan van de krapte en mismatch op 
de arbeidsmarkt en het stimuleren van “een leven lang 
leren” met daarbij de speerpunten beschikbaarheid, 
inclusiviteit en wendbaarheid. Regio Zwolle wil investe-
ren in de wendbaarheid van de beroepsbevolking. Op 
die manier zijn we ook in de toekomst in staat om in te 
spelen op nieuwe technologische ontwikkelingen. We 
geven extra aandacht aan de Human Capital Agenda en 
de campagne Upgrade Jezelf.

Energie
De Kop van de Veluwe is in staat proactief in te spelen 
op de energietransitie. De energietransitie en duurzaam-
heidsopgave zien we als kansen in termen van werkge-
legenheid en innovatie. Energie- en duurzaamheidsop-
gaven krijgen een plaats in onze omgevingsvisies die 
we in de Kop van de Veluwe ook op elkaar afstemmen. 

Lichte samenwerking
Regio Zwolle wil nadrukkelijk een licht bestuurlijke samenwerking zijn. Eerlijk gezegd is mij nog 
niet duidelijk wanneer een samenwerking licht of zwaar is. Ik heb zelf goede ervaringen met 
regionale samenwerking op basis van de wet Gemeenschappelijke Regeling (WGR). Die geeft 
de bestuurlijke samenwerking juridische entiteit. Blijkbaar vindt men dat ‘zwaar’.

Hoe je een samenwerking ook noemt, ook in de Kop van de Veluwe leidt samenwerking tot een 
kluwen van overleggen. Die volgens mij alleen maar complexer zal worden. Waarom? Omdat we 
zien dat steeds meer opgaven met elkaar samenhangen: geen woningen zonder wegen; geen 
economie zonder menselijk kapitaal. De colleges in de Kop van de Veluwe participeren in het 
overleg over het Verstedelijkingsstrategie in Regio Zwolle. Bijdragen aan de oplossingen voor 
het grote tekort aan woningen. Daarvoor start een proces, waarbij veel thema’s aan bod komen.  
En dus start ook een nieuw overleg om te zorgen voor bestuurlijke afstemming. 

Terwijl we het ‘licht’ willen houden, construeren we een complex netwerk waarin allerlei lijnen 
door elkaar lopen. Dit overzichtelijk weergeven in een beeld is praktisch niet mogelijk. Het is 
een realiteit waar we aan moeten wennen. Het hoort bij een netwerkmaatschappij, die we 
steeds meer worden. Geen vaste patronen en afgebakende plannen, maar nieuwe vormen van 
samenwerking die passen bij actuele vraagstukken. Communicatie is daarom essentieel. Om 
bestuurders, ondernemers, raadsleden en adviseurs betrokken te houden en vooral te inspireren 
mee te blijven doen. Daar is dit magazine mede voor opgezet.

Arnoud Leerling
Programmaregisseur Kop van de Veluwe
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ECONOMIE

Boy Rolloos, Forest Living: 

‘Bijdrage Kennispoort 
belangrijk bij  
ontwikkeling.’

Boy Rolloos, CEO van Forest Living, ver-
telt over zijn ervaringen met Kennis-
poort: ‘De eerste twee jaar hebben we 
gebruikt om ons concept uit te werken 
binnen de startup community Green 
Pac Ilab. Toen we in 2019  toe waren 
aan de volgende stap, de financiering, 
bracht Green Pac Ilab ons in contact met 
Kennispoort. We werken bij de finan-
ciering van ons bedrijf met een waar-
desysteem. We geven geen aandelen uit, 
maar certificaten van aandelen die op 
winstrecht zijn gebaseerd. Samen met 
onze investeerders willen we bouwen 
aan een onderneming waarbij waarde 
belangrijker is dan winst alleen. Daar-
mee profiteert iedereen van ons succes: 
klanten, die deels eigenaar worden, in-
vesteerders, onze medewerkers, onze 
partners. Samen met Lyanne Flikken-
schild, innovatieadviseur bij Kennispoort 
en Edwin Netjes, financieringsadviseur 
bij Kennispoort, hebben we een inves-
teringsaanvraag opgesteld voor Regio 
Zwolle Incubator. Die gehonoreerd is;  
een bevestiging  dat onze plannen goed 
onderbouwd zijn.’
In de periode van de aanvraag voor de 
Incubator was het contact met Ken-
nispoort erg intensief. Boy was onder 
anderen spreker op een congres van  
Kennispoort en sprak zowel Lyanne als 
Edwin geregeld. ‘Dat is nu wel iets min-
der geworden,’ aldus Boy, ‘maar Lyanne 
is nog steeds een belangrijke sparring-
partner. Regelmatig vraagt ze hoe de 
zaken ervoor staan en wat de nieuwste 
ontwikkelingen zijn.’

Versterkend
Voor Forest Living heeft de ondersteu-
ning vanuit Kennispoort Regio Zwolle 
versterkend gewerkt. Dat geldt voor zo-
wel de opzet van de financieringsstruc-
tuur als voor de opzet van de organisa-
tiestructuur. ‘Wij hebben gekozen voor 
een andere wijze van financieren. In ge-
sprekken met Edwin en Lyanne kwamen 

zij met kritische vragen en opbouwende 
adviezen. Zij keken immers vanuit een 
ander perspectief naar onze plannen. Ze 
dwongen ons daardoor goed en helder 
te formuleren wat we wilden. Daardoor 
werd onze propositie alleen maar ster-
ker. Datzelfde gold voor onze organisatie-
structuur. Samen met de andere partijen 
die ons daarbij geholpen hebben, zijn 
we zo gekomen tot een opzet die past 
bij ons en onze visie op ondernemen.’

‘Kennispoort  

Regio Zwolle is de 

verbindende scha-

kel voor je regionale 

kennisnetwerk en 

dat is geweldig  

voor startende 

ondernemers!’

Voor start-ups en scale-ups in het mkb 
heeft Kennispoort veel waarde volgens 
Boy. ‘Als je start als ondernemer moet 
je ook een netwerk opbouwen. Kennis-
poort Regio Zwolle is de verbindende 
schakel voor je regionale kennisnetwerk 
en dat is waardevol voor startende on-
dernemers! Zij kunnen je niet alleen hel-
pen bij investeringsaanvragen, maar zij 
zien ook cross-links in de markt en weten 
waar andere ondernemers tegenaan ge-
lopen zijn. Kennis en perspectieven die 
zij graag delen.’

Boy verwacht dit jaar de eerste tien 
Forest Living woningen af te leveren in 
onder andere Grafhorst, Kampen, Zwolle 
en Deventer. In de productielocatie in 
Wapenveld worden de bouwelementen 
samengesteld. Deze zijn zowel construc-
tief als isolerend. In de elementen zijn 
kabelgoten, elektriciteits-  en waterlei-
dingen al opgenomen. ‘Legolisering, zo 
noemen wij deze manier van bouwen, 
waarbij we ernaar streven om binnen 
een dag een woning te produceren. 
Duurzaam, circulair, goed geïsoleerd en 
met een zeer lage CO2-uitstoot zijn dit 
de huizen van de toekomst!’

Johan Fluit en Boy Rolloos, in 2017 afgestudeerd aan Windesheim, hebben 
een gezamenlijke passie voor natuur en milieu. En ze verbazen zich over de 
huidige huizenbouwwijze. Ze zijn ervan overtuigd dat het anders kan. Want 
waarom doorgaan met bouwen met beton en steen: materialen die warmte 
en kou geleiden, veel CO2 veroorzaken en niet inspelen op de energietran-
sitie? Het moet volgens de jonge ondernemers mogelijk zijn om bouw- 
elementen te ontwikkelen waarmee materiaal en milieu gespaard worden. 
En waarmee  modulair gebouwd kan worden. Met hun bedrijf Forest Living, 
gevestigd in Zwolle en Wapenveld, geven zij een antwoord op deze vraag. 
Kennispoort Regio Zwolle hielp hen in de startfase. 
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BEREIKBAARHEID

Marije Storteboom is sinds januari 2016 
wethouder in Nunspeet en vanaf het be-
gin als projectwethouder betrokken bij 
de planvorming rondom stationsgebied 
Nunspeet. In 2018 ging de gemeente-
raad van Nunspeet unaniem akkoord 
met een ingrijpende aanpassing van het 
stationsgebied. ‘De bestaande spoor-
wegovergang komt te vervallen en daar-
voor in de plaats komen twee tunnels’, 
zo vertelt ze. ‘Een tunnel voor het au-
toverkeer en een voor fietsers en voet-
gangers. Via deze laatste tunnel kunnen 
reizigers direct vanaf het station naar het 
Transferium lopen om vandaar wande-
lend of fietsend de Veluwe te verkennen. 
Maar voor het zover is, is het wel 2025 
verwacht ik. De raad ging eind vorig jaar 
akkoord  met het voorlopig ontwerp en 
er wordt nu gewerkt aan een definitief 
ontwerp. Hierin zal ook aandacht zijn 
voor de positionering van de bus. Na 
goedkeuring van het definitief ontwerp 
wordt gestart met de aanbestedingsfase. 
In de loop van 2023 beginnen we dan 
met de werkzaamheden.’

Aanpassingen zijn noodzakelijk
De aanpassingen zijn noodzakelijk met 
het oog op veiligheid en doorstroming. 
De aanleg van de tunnels zorgt voor een 
betere doorstroming van het verkeer, 
zowel richting het centrum als de indus-

trieterreinen. Gelet op de belangrijke 
regionale functie die Nunspeet heeft 
op het gebied van werkgelegenheid, 
detailhandel en wonen is dat laatste 
wenselijk. Hierover zegt Marije Storte-
boom: ‘Nunspeet is steeds populairder 
als vestigingsplaats voor bedrijven en 
als woonplaats. We zien het aantal in-
woners gestaag groeien. Zowel vanuit 
de Randstad als vanuit Zwolle komen 
mensen hier graag wonen. Dat geeft wel 
meer druk op vervoersbewegingen. Een 
goed openbaar vervoer is daarbij dan 
van belang. Vanaf het station ben je in 
twintig minuten met de trein in Zwolle. 
Daarnaast vertrekken er zes buslijnen 
vanaf station Nunspeet naar alle wind-
streken. Goede OV-verbindingen tussen 
de plaatsen in de regio en Zwolle passen 
goed bij het daily urban system dat Re-
gio Zwolle wil zijn. Waarbij het aantal 
treinen dat op station Nunspeet stopt 
wat ons betreft hoger mag zijn dan nu 
het geval is.’

‘Samenwerking 

binnen Regio Zwolle 

is goed voor de regio 

in zijn geheel’ 

Als alles in 2025 klaar is, zal het stations-
gebied van Nunspeet nog meer dan nu 
al het geval is, een mooie entree vormen 
voor de vele toeristen die jaarlijks de 
Veluwe bezoeken. En dat zijn er nogal 
wat, Nunspeet zelf telt op jaarbasis al 
ruim 1,2 miljoen overnachtingen. 
Toerisme is daarmee ook een belangrijke 
economische pijler voor Nunspeet en 
omgeving. 

Sparringpartner Regio Zwolle
Als onderdeel van Regio Zwolle is het 
voor gemeente Nunspeet eenvoudig om 
lijntjes te leggen met collega’s binnen 
andere gemeenten, zo merkt Marije 
op. ‘Omdat dit project om een forse in-
vestering gaat, 42 miljoen euro, was ik 
benieuwd naar de mogelijkheden van 
subsidies. Omdat ze in Zwolle ook druk 
bezig zijn met de ontwikkeling van het 
stationsgebied, heb ik daar contact ge-
zocht. Daar heb ik veel aan gehad. Ze 
hebben meegedacht over mogelijke sub-
sidies. Het is heel fijn dat je een sparring-
partner hebt, in dezelfde regio, die kan 
helpen bij dit soort vragen. Belangrijk 
ook, want de samenwerking op terrei-
nen als bijvoorbeeld openbaar vervoer, 
wonen en economie zijn goed voor de 
regio in zijn geheel.’

Een van de doelstellingen van Regio Zwolle is het verbeteren van de bereikbaarheid 
en het inzetten op slimme, veilige en duurzame mobiliteit in de regio. Om dit te berei-
ken wil Regio Zwolle er onder meer aan bijdragen dat de afhankelijkheid van de auto 
vermindert. Er zijn ideeën voor een aantrekkelijker fietsnetwerk (snelfietsroutes) en 
een verbetering van het OV-netwerk. Denk hierbij aan directe spitsbusverbindingen 
naar werk- en schoolgebieden, voldoende autoparkeer- en fietsenstallingscapaci-
teit bij stations en het realiseren van overstappunten (hub’s). De aanpassing van de 
stationsomgeving in Nunspeet hoort bij de laatste categorie en draagt bij aan het 
aantrekkelijker maken van reizen per trein in Regio Zwolle. 

Verbetering 
stationsomgeving 
Nunspeet impuls 
voor Regio Zwolle
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http://www.nunspeet.nl/over-nunspeet/plannen-en-projecten/stationsomgeving
http://www.nunspeet.nl/over-nunspeet/plannen-en-projecten/stationsomgeving


MENSELIJK KAPITAAL
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TechLab XL
Wilco Leeflang is locatiedirecteur van 
het Nuborgh College Oostenlicht in 
Elburg en groot pleitbezorger van het 
TechLab. ‘Sterk Techniekonderwijs 
Noordwest-Veluwe heeft als doel dat er 
in elke gemeente op fietsafstand van een 
basisschool een TechLab is. Hierdoor kan 
techniekonderwijs relatief eenvoudig in 
het lesprogramma van een basisschool 
worden ingepast. Wij hebben voor El-
burg de bal opgepakt om een TechLab 
te starten. En dat wordt mede door de 
betrokkenheid en het enthousiasme 
van lokale ondernemers, meer dan al-
leen een technieklokaal in een school. 
Het wordt een zelfstandige locatie, een 
TechLab XL zeg maar.’

Het initiatief in Elburg is in andere ge-
meenten niet onopgemerkt gebleven. 
Inmiddels is Nunspeet aangehaakt en 
is er grote interesse vanuit Oldebroek. 
Met Hattem en Heerde vinden de eer-
ste verkennende gesprekken plaats. Het 
idee is dat scholen in deze gemeenten 
gebruik kunnen maken van de kennis en 
ervaring van TechLab Elburg: ‘Wij stellen 
de lesprogramma’s op en maken deze 
via een database beschikbaar voor onze 
collega’s. We gaan ook een TechTake re-
aliseren. Hier kunnen scholen materialen 
lenen ter ondersteuning van de lessen. 
Sommige spullen heb je maar een paar 
keer per jaar nodig, dus kan het gebruik 
best gedeeld worden. Verder gaan we 
workshops aanbieden aan docenten, zo-
dat zij op hun eigen (basis)school ook 
technieklessen kunnen verzorgen.’

Samenwerking
Het TechLab is een goed voorbeeld 
van samenwerking tussen onderwijs, 
overheid en ondernemers.  Het wordt 
gebouwd op het terrein van het Nu-
borgh College Oostenlicht. Partners in 
het project zijn de gemeente Elburg, 
het basisonderwijs en de bedrijven 

beeld door een specifiek apparaat be-
schikbaar te stellen. TechLab Elburg zal 
in ieder geval tien jaar operationeel zijn. 
Die afspraak is ook met de basisscholen 
gemaakt. ‘Wat ik wel lastig vind’, bena-
drukt Wilco, ‘is dat subsidieverstrekkers 
tegen ons zeggen: we verwachten dat 
jullie wel het onderwijs aanbieden, maar 
we hebben geen geld beschikbaar voor 
het gebouw zelf. Dat is lastig werken. 
Gelukkig krijgen we nu steun vanuit ver-
schillende partijen, anders was dit initi-
atief niet mogelijk geweest. En dat zou 
een gemiste kans zijn. De doelstelling 
van ons TechLab sluit namelijk enorm 
goed aan bij de Human Capital agenda 
van onze regio.’

Kennismaken met hoogwaardig techniekonderwijs voor de toekomst: dat is 
wat TechLab biedt. Het Techlab Elburg wordt gefinancierd vanuit het nationale 
programma Sterk Techniekonderwijs. 

Onze regio biedt veel techniekonderwijs op vmbo-niveau. Het doel van het 
TechLab is om basisschoolleerlingen van groep 7 en 8 en leerlingen in de on-
derbouw van het voortgezet onderwijs en de bovenbouw van de theoretische 
leerweg enthousiast te maken voor techniekonderwijs. Noodzakelijk, gelet op 
de veranderende arbeidsmarkt en de aanhoudende vraag naar medewerkers 
met een technische opleiding. Naast traditionele techniek geeft het TechLab 
ook aandacht aan zaken als 3D-printen, robotica, drones, programmeren, 
virtual reality en elektronica. 

Wij willen jongeren 

enthousiast maken 

voor een opleiding 

en baan in de  

techniek

PrinsBouw, Salverda, HulstFlier, Helle-
brekers, Vierboer, Van Werven, Compan-
jen Constructies, Pruis Schilderwerken, 
Blaauw Perioverf en architectenbureau 
Slaa + Van Asselt. Deze bedrijven reali-
seren de nieuwbouw van het TechLab 
tegen kostprijs, zonder winstoogmerk. 
Als tegenprestatie mogen zij zelf voor 
bijvoorbeeld (bij)scholing van hun me-
dewerkers, gebruikmaken van de facili-
teiten. ‘De Kop van de Veluwe kent veel 
technische bedrijven. Zij merken dat het 
steeds lastiger wordt om aan goed ge-
schoold personeel te komen. Wij willen 
met het TechLab meer jongeren enthou-
siast maken voor een opleiding en baan 
in de techniek. Door een doorlopende 
leerlijn aan te bieden, vanaf de basis-
school tot en met het mbo, vergroot je 
de kans daarop. Dat zien bedrijven ook, 
reden voor hen om betrokken te zijn.’ 

Financiering hekel punt
Techniekonderwijs is duur. Enerzijds 
doordat de groepsgrootte van een klas 
beperkt is tot twaalf leerlingen per klas, 
anderzijds doordat er forse investeringen 
gevraagd worden in leermiddelen.Vaak 
springt het bedrijfsleven bij, bijvoor-

TechLab maakt  
jongeren enthousiast 
voor techniekonderwijs

Lees hier meer over

TechLab Elburg

https://www.sterktechniekonderwijs.nl/nieuws/techlab-in-elburg


LEEFBAARHEID

Regio Zwolle werkte mee aan de totstandkoming van de Omgevingsagenda 
Oost voor Overijssel en Gelderland. Het opstellen van een verstedelijkings-
strategie voor Regio Zwolle is een uitwerking van deze omgevingsagenda. 
Hierin wordt nader richting gegeven aan de groei van wonen en werken. Dit 
alles in samenhang met de opgaven rondom klimaat, energie, natuur en land-
schap, bereikbaarheid en leefbaarheid. We spreken over deze strategie met 
procesmanager Marion Garritsen en met Arjan Klein, wethouder in Elburg en 
bestuurlijk trekker wonen/ruimte voor de Kop van de Veluwe. 

‘Marion, verstedelijkingsstrategie, 
wat houdt dat in? Krijgt Zwolle en 
omgeving de omvang van een stad 
als Rotterdam?’
‘Nee, dat is niet het geval. Het is een 
term die door de Rijksoverheid wordt 
gebruikt in relatie tot de groei van wo-
nen en werken. Er worden in het land 
meerdere verstedelijkingstrategieën ge-
maakt. Ook in Regio Zwolle. Hierbij gaan 
we uit van het behouden en versterken 
van de kwaliteit van de regio. We kijken 
naar de hele regio en we onderzoeken 
de effecten die groei heeft op bereik-
baarheid, klimaat, natuur en milieu en 
het gebruik van de beschikbare ruimte. 
Het is geen regionale woonagenda die 
vooruitkijkt naar de komende vier jaar. 
De horizon hiervan ligt op de komende 
twintig  jaar, tot 2040.’

‘Waar praten we dan over als het 
bijvoorbeeld gaat om het aantal 
woningen dat in die tijdsspanne 
gebouwd moet worden?’
‘Uitgaande van de Primos bevolkings-
prognose, een jaarlijks onderzoek uitge-
voerd in opdracht van het Rijk, gaan we 
voor Regio Zwolle uit van de bouw van 
circa 40.000 woningen. Hiervan zouden 
er zo’n 16.000 in Zwolle moeten komen 
en 24.000 woningen in de regio. Maar 
we kijken bij de verstedelijkingsstrate-
gie ook naar scenario’s met 65.000 en 
80.000 woningen. Kan dat wel in onze 
regio, hebben we daar ruimte voor? En 
wat voor effecten heeft dat op leefbaar-
heid, natuur en bereikbaarheid?’

‘Wie heeft hierin de lead?’
‘We staan samen aan het roer. Als onder-
deel van de Omgevingsagenda heeft de 
bestuurlijke samenwerking Regio Zwolle 
deze afspraak gemaakt met het Rijk. We 
werken aan een gezamenlijk gedragen 
strategie. Het is wel de bedoeling dat 
de verstedelijkingsstrategie uiteinde-

lijk landt in de ruimtelijke plannen en 
de omgevingsvisies van de aangesloten 
gemeenten. Besluitvorming hierover ligt 
vanzelfsprekend bij de gemeenten.’ 

Zorgvuldig omgaan met  
aantrekkelijke regio
‘Arjan, als je dit hoort, wat is hierin 
dan de rol van de gemeenten in de 
Kop van de Veluwe?’
‘Als Kop van de Veluwe horen we bij  
Regio Zwolle en maken we onderdeel uit 
van het daily urban system. Een deel van 
de inwoners uit onze kernen werkt of 
studeert in Zwolle. Dan is het goed dat 
we ook meedenken, meepraten en mee-
beslissen over de woningbouwopgave. 
Daar hebben onze inwoners ook belang 
bij. Door groei van het aantal inwoners 
blijft het voorzieningenniveau op een 
goed peil. Denk aan winkels, basisscho-
len en sportvoorzieningen. Tegelijkertijd 
geven we aandacht aan de sterke land-
schappelijke waarden van de Kop van 
de Veluwe: de mix van de Randmeren, 

bossen, heidevelden, zandverstuivingen 
en landbouw. Die mix zorgt immers voor 
de aantrekkelijkheid van de regio, daar 
moeten we zorgvuldig mee om gaan. 
Dat brengen we in bij de gesprekken 
met onze collega’s.’

‘Dan bouw je in de toekomst niet 
alleen voor eigen inwoners?’
‘Je bouwt nooit alleen voor eigen inwo-
ners. We kennen in Nederland een vrije 
woningmarkt, waarin mensen verhuizen 
van de ene plaats naar de andere. Niet 
iedereen blijft in zijn geboorteplaats 
wonen. We staan in Regio Zwolle voor 
een behoorlijke opgave, er is nu al een 
achterstand in woningbouw. Die moeten 
we als gemeenten samen oplossen. Dat 
vraagt om out-of-the-box en grensont-
kennend denken. We mogen daarin best 
wel lef tonen. En tegelijkertijd rekening 
houden met het karakter van de kernen 
in onze gemeenten. Want in dat karakter 
schuilt juist de kracht.’

Samen werken aan 
een toekomstbestendig 
woningaanbod

Arjan Klein: ‘Deze tijd vraagt om  

grensontkennend denken’
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https://www.denationaleomgevingsvisie.nl/publicaties/onderzoeken+en+adviezen+publicaties/handlerdownloadfiles.ashx?idnv=1699544
https://www.denationaleomgevingsvisie.nl/publicaties/onderzoeken+en+adviezen+publicaties/handlerdownloadfiles.ashx?idnv=1699544
https://regiozwolle.info/verstedelijkingsstrategie
https://regiozwolle.info/verstedelijkingsstrategie


Economie

Even voorstellen: 
Claudia ter Veen, programmasecretaris Kop van de Veluwe

 
Een groot deel van mijn werkpakket bij de gemeente Hattem bestaat uit regionale samenwerking. 
Want ook voor gemeenten geldt: ‘no man is an island’. De dynamiek en energie die ik ervaar 
in Regio Zwolle is een grote inspiratiebron voor mij als het gaat om regionaal samenwerken. 
Inhoud voorop, alleen meedoen als je ook écht wilt, en dan er samen voor gaan. Dat is waar 
ik blij van word.
Des te leuker vind ik het om programmasecretaris Kop van de Veluwe te zijn. En hoewel er al 
veel werd samengewerkt op de Noord-Veluwe, is dit iets nieuws, iets om samen op te bouwen. 
De investeringsagenda ligt er nu, maar niet met de bedoeling om te verstoffen. We moeten over-
gaan tot actie, tot uitvoering van projecten, tot het gezamenlijk waarmaken van onze ambities. 

Mijn rol hierin is soms diffuus en vaak flexibel. Ik doe wat er op dat moment nodig is en van 
me gevraagd wordt. Het is mijn taak om op de hoogte te zijn van wat er speelt op de (vele) 
bestuurlijke en ambtelijke tafels. Waar nodig en gewenst leg ik verbindingen. Ik ondersteun 
onze programmamanager, schrijf stukken, bereid presentaties voor en coördineer zaken in het 
algemeen. Een uitdagende taak die ik maar wat graag op me neem. Dus heb je vragen, wil je 
graag sparren of mijn hulp om je idee verder uit te werken? Bel me op (038) 443 16 16 of 06 12 
82 1881, of mail naar claudiaterveen@hattem.nl. 

‘De dynamiek en 

energie die ik  

ervaar in de  

Regio Zwolle is  

een grote  

inspiratiebron  

voor mij’

Organisatie
Kop van de Veluwe
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Kop van de Veluwe
Wie is wie?
Een overzicht van alle betrokkenen bij de kopgroep en de verschillende tafels van de Kop van de Veluwe. 

Kopgroep (bestuurlijk overleg)
• Voorzitter: Jan Nathan Rozendaal, burgemeester Elburg (tevens lid regiegroep Regio Zwolle)
• Economie: Wolbert Meijer, wethouder Heerde
• Bedrijventerreinen: Mark van de Bunte, wethouder Nunspeet
• Bereikbaarheid: Auke Schipper, wethouder Hattem
• Ruimte: Arjan Klein, wethouder Elburg
• Menselijk kapitaal: Liesbeth Vos-van de Weg, wethouder Oldebroek
• Adviseur: Daniel van der Weerd, gemeentesecretaris Hattem (tevens lid regiegroep Regio Zwolle)
Namens de provincie Gelderland is gedeputeerde Jan Markink aangesloten op de Kopgroep.

Programmaregisseur
• Arnoud Leerling, info@leerlink.nl

Programmasecretaris
• Claudia ter Veen, claudiaterveen@hattem.nl

Regio Zwolle accounts
• Oldebroek: Marieke Tangenberg
• Elburg: Monique de Mul
• Nunspeet: Gerrit Marskamp
• Hattem: Jorrit Immerzeel
• Heerde: Jacob Spronk
• Gelderland: Meisje Meijer

Tafel Economie + Bedrijventerreinen
Portefeuillehouders:
• Nunspeet: Mark van de Bunte*
• Heerde: Wolbert Meijer*
• Oldebroek: Liesbeth Vos-van de Weg
• Elburg: Henk Wessel
• Hattem: Auke Schipper

Tafel Bereikbaarheid
Portefeuillehouders:
• Hattem: Auke Schipper*
• Oldebroek: Bob Bergkamp
• Elburg: Henk Wessel
• Nunspeet: Marije Storteboom
• Heerde: Yasemin Cegerek

Tafel Ruimte 
Portefeuillehouders:
• Elburg: Arjan Klein*
• Oldebroek: Ben Engberts
• Nunspeet: Jaap Groothuis
• Hattem: Auke Schipper
• Heerde: Stephan Nienhuis

Tafel Menselijk kapitaal / HCA
Portefeuillehouders:
• Oldebroek: Liesbeth Vos-van de Weg*
• Elburg: Willem Krooneman
• Nunspeet: Mark van de Bunte
• Hattem: Carla Broekhuis
• Heerde: Yasemin Cegerek

*bestuurlijk trekker

Ambtelijke contactpersonen:
• Oldebroek: Gertwin Visscher
• Elburg: Monique de Mul
• Nunspeet: Gerrit Marskamp en Bep Franken
• Hattem: Claudia ter Veen
• Heerde: Riëtte Bijsterbosch

Ambtelijke contactpersonen:
• Oldebroek: Frans Hoogenraad
• Elburg: Sjako Ruster
• Nunspeet: Robert Klerks
• Hattem: Jorrit Immerzeel
• Heerde: Jacco Schuurman 

Ambtelijke contactpersonen:
• Oldebroek: Annegreeth Nijhof
• Elburg: Fenrike Veenvliet
• Nunspeet: Angelique van der Putten
• Hattem: Jorrit Immerzeel
• Heerde: Jacob Spronk/Niek Haverkamp

Ambtelijke contactpersonen:
• Oldebroek: Gertwin Visscher
• Elburg: Marieke de Vries
• Nunspeet: Diane Mulderij
• Hattem: Claudia ter Veen
• Heerde: Annemieke Kool
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Meer weten? Kijk op:
www.regiozwolle.info/kopvandeveluwe

http://www.regiozwolle.info/kopvandeveluwe

